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OBEC                                            

RAKÚSY 

 

 

 

Z Á P I S N I C A 

z 18. zasadnutia obecného zastupiteľstva obce Rakúsy 

zo dňa 11. apríla 2024 

 

 

Prítomní na OZ: starostka obce Mgr. Monika Jurašková 

Prítomní poslanci v počte 8 :  

MUDr. Cyril Václav, Mgr. Slávka Birošíková, Pavol Bjalončík, Miroslav Bíly, Miroslav Mirga, 

Igor Polhoš, Peter Gábor, Rastislav Pišta 

Neprítomní – ospravedlnení: Bc. Damián Pružinský 

                                                   

Ostatní prítomní:  prednosta OcÚ PhDr. Jozef Pitoňák 

                                ekonómka Ing. Ľubomíra Štefanková 

                                hl. kontrolórka Blažena Kredatusová   

                                zapisovateľka Renáta Pitoňáková 

                                Bc. Veronika Olekšáková 
                                

1. Otvorenie zasadnutia 

Starostka obce Mgr. Monika Jurašková privítala prítomných a otvorila 18. zasadnutie OZ                           

o 17:00 hod.  

Po prezentácii poslancov starostka obce skonštatovala, že obecné zastupiteľstvo je uznášania 

schopné, počet prítomných poslancov je 8.  

 

2. Určenie zapisovateľky, overovateľov zápisnice a schválenie návrhovej komisie. 

Starostka obce navrhla zapisovateľku, členov návrhovej komisie a overovateľov zápisnice 

nasledovne: 

 a) zapisovateľka: Renáta Pitoňáková 

 b) predseda návrhovej komisie: Mgr. Slávka Birošíková  

 c) členovia návrhovej komisie: Peter Gábor, MUDr. Cyril Václav 

d) overovatelia zápisnice: Pavol Bjalončík, Miroslav Mirga 

 Hlasovanie poslancov: 

Za  8  MUDr.Václav,Mgr.Birošíková,Bjalončík,Polhoš,Mirga,Bíly,Pišta,Gábor 

Proti  0 

Zdržal sa 0 

Nehlasoval  0 
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3. Schválenie programu zasadnutia 

Program 18. zasadnutia OZ bol uvedený v pozvánke a zverejnený na úradnej tabuli a na 

webovom sídle obce dňa 05.04.2024  

Starostka prečítala program 18. zasadnutia zastupiteľstva OZ Rakúsy: 

1. Otvorenie zasadnutia 

2. Určenie zapisovateľky, overovateľov zápisnice a schválenie návrhovej komisie 

3. Schválenie programu zasadnutia 

4. Kontrola uznesení 

5. Rozpočtové opatrenie č.3/2024 

6. Rozpočtové opatrenie č. 4/2024 

7. Správy hlavnej kontrolórky obce z kontrolnej činnosti  

8. Aktualizácia zriaďovacej listiny ZŠ s MŠ Rakúsy  

9. Návrh na zrušenie a vysporiadanie podielového spoluvlastníctva s majetkovým podielom 

obce 

10. Návrh na schválenie prevodu nehnuteľného majetku vo vlastníctve obce 

11. Návrh na zmenu členstva v miestnej akčnej skupine 

12. Rôzne 

12.1. Informácie starostky 

13. Interpelácie poslancov  

14. Diskusia 

15. Záver 

Starostka obce Mgr. Jurašková pozvala na zasadnutie OZ aktivistku Bc. Veroniku Olekšákovú 

z dôvodu jej medializovania  života psov v osade Rakúsy a umožniť jej tak priestor na diskusiu 

s vedením obce a poslancami. 

 

Starostka obce navrhla doplnenie do programu rokovania OZ: 

bod č. 5:  Diskusia s aktivistkou Bc. Veronikou Olekšákovou na tému: Riešenie otázky 

premnoženia túlavých psov v osade Rakúsy 

 

Hlasovanie poslancov za 1.návrh na doplnenie v programe rokovania OZ: 

Za  8  MUDr.Václav,Mgr.Birošíková,Bjalončík,Polhoš,Mirga,Bíly,Pišta,Gábor 

Proti  0 

Zdržal sa 0 

Nehlasoval  0 

 

 

Poslankyňa Mgr. Slávka Birošíková predložila návrh na začlenenie do bodu Rôzne 

13.2 Žiadosť MFK Kežmarok o dotáciu pre členov futbalového klubu – dorastencov z obce 

Rakúsy 

  

Hlasovanie poslancov za 2.návrh na doplnenie v programe rokovania OZ: 

Za  8  MUDr.Václav,Mgr.Birošíková,Bjalončík,Polhoš,Mirga,Bíly,Pišta,Gábor 

Proti  0 

Zdržal sa 0 

Nehlasoval  0 
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Doplnený program 18. zasadnutia OZ Rakúsy : 

1. Otvorenie zasadnutia 

2. Určenie zapisovateľky, overovateľov zápisnice a schválenie návrhovej komisie 

3. Schválenie programu zasadnutia 

4. Kontrola uznesení 

5. Diskusia s aktivistkou Bc. Veronikou Olekšákovou na tému: Riešenie otázky 

premnoženia túlavých psov v osade Rakúsy 

6. Rozpočtové opatrenie č.3/2024 

7. Rozpočtové opatrenie č. 4/2024 

8. Správy hlavnej kontrolórky obce z kontrolnej činnosti  

9. Aktualizácia zriaďovacej listiny ZŠ s MŠ Rakúsy  

10. Návrh na zrušenie a vysporiadanie podielového spoluvlastníctva s majetkovým podielom 

obce 

11. Návrh na schválenie prevodu nehnuteľného majetku vo vlastníctve obce 

12. Návrh na zmenu členstva v miestnej akčnej skupine 

13. Rôzne 

13.1. Informácie starostky 

13.2.Žiadosť MFK Kežmarok o dotáciu pre členov futbalového klubu - dorastencov      

z obce Rakúsy 

14. Interpelácie poslancov  

15. Diskusia 

16. Záver 

Hlasovanie poslancov za doplnený  program rokovania OZ: 

Za  8  MUDr.Václav,Mgr.Birošíková,Bjalončík,Polhoš,Mirga,Bíly,Pišta,Gábor 

Proti  0 

Zdržal sa 0 

Nehlasoval  0 

Doplnený program rokovania OZ bol schválený jednomyseľne. 

 

4. Kontrola uznesení 

Uznesenie č.195/22-26 protokol o odovzdaní majetku do správy ZŠ s MŠ Rakúsy  bol 

vypracovaný a podpísaný. 

 

Uznesenie č. 198/22-26 – žiadateľovi o prenájom obecného pozemku Matejovi Vaverčákovi bola 

zaslaná výzva na uhradenie nedoplatkov. 

 

Poslankyňa Mgr. Birošíková: navrhujem vyzvať  Mateja Vaverčáka, aby oboznámil obec na aký 

účel chce využívať prenajímaný pozemok. 

 

 

5. Diskusia s aktivistkou Bc. Olekšákovou na tému: Riešenie otázky premnožených 

túlavých psov v osade. 

 

 

Starostka Mgr. Jurašková: dostala som do schránky list od pani Olekšákovej, preto som ju 

pozvala na zasadnutie OZ, aby nám vysvetlila svoje aktivity vratane pozývania televízie JOJ do 

obce, aby zviditeľnili problémy Rakús, ktoré sú v každej osade. 
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Bc. Olekšáková: Chcela by som informáciu o tom ako prebieha kastrácia psov v osade, aká je 

ich starostlivosť po tomto úkone. 

 

Starostka Mgr. Jurašková:  Tento rok bola v osade uskutočnená len1 kastrácia. Psíky ostávajú 24 

hodín na pozorovanie a potom sa vracajú do osady. 

  

Bc. Olekšáková: Ľudia v osade sa sťažujú na agresívnych psov 

 

Poslanec Mirga: Máte nejaký návrh ako riešiť situáciu ? 

 

Bc. Olekšáková : Navrhujem vykonať dezinfekciu kotercov a  zaškoliť vhodného človeka na 

starostlivosť o túlavých psov. Dostala som informáciu, že pán Koloman Polhoš  si nosí domov 

psov. 

 

Poslanec Mirga: Aj pán Ileš si nosí psov. Treba sa s nimi dohodnúť, aby nenosili psov do osady. 

Poslanec Pišta: Vy ste vlastne kto, že takto chodíte do osady a riešite problematiku psov, kto vás 

tým poveril? 

 

Bc. Olekšáková. Ja som spolupracovníčka štátnej veteriny a spolupracujem s Mudr. 

Suranovskou, ktorá mi poradila, ktorá mi poradila, že cez kastračný program berú psov. 

 

Poslanec Mirga: Máte nejaký konkrétny plán ? 

 

Bc. Olekšáková : Obec musí vytvoriť nejakú karanténu, kde by sa uskutočňovala eutanázia  psov. 

Zhovárala som sa o tom s poslancom Rastislavom Pištom. 

 

Poslankyňa Mgr. Birošíková: Máme Komisiu pre životné prostredie, ktorej predsedom je 

poslanec Pružinský. Bolo by vhodné sa s ním pozhovárať na túto tému. 

 

Poslanec Mirga: Veľa ľudí sa neprihlási ku psom. Množia sa prípady, keď cudzí ľudia vypúšťajú  

nechcených  psov z auta priamo do našej osady. Mohli by ste nám pomôcť s hľadaním ľudí, ktorí 

by si chceli adoptovať psov. 

 

Bc. Olekšáková: Približne 1 a pol mesiaca behá po obci veľký pes a nikto to nerieši. Ľudia 

z osady mi povedali, že z poľského auta niekto vypustil 20 psov v osade. Jednoznačne som za 

eutanáziu, je to potrebné dohodnúť s pani veterinárkou. 

 

Starostka Mgr. Jurašková: Máte nejakých psov doma ? 

 

Bc.Olekšáková: Áno mám troch psov. 

 

Starostka Mgr. Jurašková: A platíte za nich dane ? 

 

Bc. Olekšáková: Mám ich nahlásených doma u rodičov. 

 

Starostka Mgr.Jurašková: A platia za nich dane? Ku výrubu poplatkov je potrebné priložiť 

potvrdenie o zaplatení. 

Bc. Olekšáková: Prinesiem potvrdenia o zaplatení dane za psov . 

 

Poslanec MUDr. Václav: čo sa udialo, že prišla TV Joj do obce? 
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Bc. Olekšáková: Udialo sa, že niekto v osade utýral šteniatko na smrť. Doobeda som ho ešte 

kŕmila a poobede, keď si ho  chcel vyzdvihnúť jeden záujemca o adopciu, som ho našla mŕtve. 

Redaktorka Pojedincová to dala do TV. 

 

Poslanec MUDr. Václav: Na koho padla vina? Môže za to konkrétny človek alebo obec?  

Nie je to záležitosť obce, že niekto utýral psa.  

 

Poslancom bol spustený záznam z reportáže, odvysielanej v televíznych novinách. Následne 

prebiehala k danej téme vyčerpávajúca diskusia. Poslancom z osady sa nepáčilo, že Rakúsy sú 

opäť medializované v zlom svetle a reportáž  iba poukázala na problémy. Starostka 

skonštatovala, že táto reportáž nikomu nepomohla, pretože problémy s túlavými psami treba 

riešiť na inom fóre. Poslanci v minulom roku schválili 3 500 € na odchyt túlavých psov 

a kastračný zväz zo sľúbených 50 odviezol iba 7 psíkov. Všeobecne na Slovensku nie sú kapacity 

ani na umiestňovanie ani na starostlivosť o túlavé psy. 

 

6. Rozpočtové opatrenie č. 3/2024 

 

Ekonómka Ing. Štefanková predložila vypracovaný návrh na Rozpočtové opatrenie č.3/2024 

na schválenie. Rozpočtové opatrenie sa týkalo presunu prijatých finančných prostriedkov zo 

štátneho rozpočtu  pre  jednotlivé školské organizácie, príjmov na podporu udržateľnosti prac. 

návykov, MOaPS, výkon AČ, MOS, PUPN, sociálne služby, mzdových a prevádzkových 

nákladov na TSP, strava detí ZŠ s MŠ, užívanie budovy KC, sociálne zariadenie Ličartovce 

(Vlasta Mišalková ) 

 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie 3. zmenu rozpočtu Obce Rakúsy vrátane programov a 

podprogramov rozpočtovým opatrením č. 3/2024 v zmysle ustanovenia § 14 ods. 2 písm. b), c) 

a d) zákona č.583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov podľa predloženého návrhu: 
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Hlasovanie poslancov  : 

Za  8  MUDr.Václav,Mgr.Birošíková,Bjalončík,Polhoš,Mirga,Bíly,Pišta,Gábor 

Proti  0 

Zdržal sa 0 

Nehlasoval  0 

 

Uznesenie bolo prijaté – Uznesenie č.199 / 22- 26 

 

 

7. Rozpočtové opatrenie č. 4/2024 

 

Ekonómka Ing. Štefanková predložila vypracovaný návrh na Rozpočtové opatrenie č.4/2024 

na schválenie.  

 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje 4. zmenu rozpočtu Obce Rakúsy vrátane programov a 

podprogramov rozpočtovým opatrením č. 4/2024 v zmysle ustanovenia § 14 ods. 2 písm. b), c) 

zákona č.583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov v znení neskorších predpisov podľa predloženého návrhu: 

 

 

 

Hlasovanie poslancov: 

Za  8  MUDr.Václav,Mgr.Birošíková,Bjalončík,Polhoš,Mirga,Bíly,Pišta,Gábor 

Proti  0 

Zdržal sa 0 

Nehlasoval  0 

 

Uznesenie bolo prijaté – Uznesenie č.200 / 22- 26 
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8. Správy hlavnej kontrolórky obce z kontrolnej činnosti 

 

Hlavná kontrolórka p, Kredatusová  prečítala Správu z kontrolnej činnosti, ktorá tvorí prílohu 

tejto zápisnice.   

 

 

Obecné zastupiteľstvo v Rakúsoch 

berie na vedomie 

správy  hlavnej kontrolórky obce o kontrolách vykonaných v zmysle plánu kontrolnej činnosti. 

 

Hlasovanie poslancov: 

 

Za  8  MUDr.Václav,Mgr.Birošíková,Bjalončík,Polhoš,Mirga,Bíly,Pišta,Gábor 

Proti  0 

Zdržal sa 0 

Nehlasoval  0 

 

Uznesenie bolo prijaté – Uznesenie č.201 / 22- 26 

 

 

9. Aktualizácia zriaďovacej listiny ZŠ s MŠ Rakúsy  

 

Starostka Mgr. Jurašková: V súlade s novými zásadami o nakladaní s majetkom obce 

a povinnosťou uvádzať v zriaďovacích listinách rozpočtových organizácií zriadených obcou aj 

hodnotu majetku, škola pripravila novú zriaďovaciu listinu, ktorá nahradí všetky doterajšie 

zriaďovacie listiny a ich dodatky. 

 

 Poslanec MUDr.Václav: telocvičňa už prešla na školu ? 

 

 Starostka Mgr.Jurašková : Áno, škola ju dostala do správy dodatkom k pôvodnej zmluve. 

 

 

Návrh na uznesenie: 

Obecné zastupiteľstvo v Rakúsoch  

a) berie na vedomie  

návrh zriaďovacej listiny ZŠ s MŠ Rakúsy 

 

b) schvaľuje 

návrh zriaďovacej listiny ZŠ s MŠ Rakúsy 

 

Hlasovanie poslancov: 

 

Za  8  MUDr.Václav,Mgr.Birošíková,Bjalončík,Polhoš,Mirga,Bíly,Pišta,Gábor 

Proti  0 

Zdržal sa 0 

Nehlasoval  0 

 

Uznesenie bolo prijaté – Uznesenie č.202 / 22- 26 
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10. Návrh na zrušenie a vysporiadanie podielového spoluvlastníctva s majetkovým 

podielom obce 

 
Obecné zastupiteľstvo v Rakúsoch 

 

a) konštatuje, že 

1. obec Rakúsy je podielovým spoluvlastníkom parcely vedenej na LV 959 v k. ú. Rakúsy 

č. C 165/2 o výmere 785 m2, zastavané plochy a nádvoria, so spoluvlastníckym podielom 

½ 
 

2. na základe priloženého geometrického plánu č. 41/2024 zo dňa 14.2.2024 vyhotoveného 

a autorizačne overeného Ing. Uličnou, úradne overeného dňa 26.2.2024 pod č. G1-

108/2024 Okresným úradom Kežmarok - Ing. Kapolkovou je navrhované zrušenie 

a vysporiadanie podielového spoluvlastníctva na existujúcej parcele C 165/2 nasledovne: 

o novovzniknutá parc. č. C 165/2 o výmere 393 m2, zastavané plochy a nádvoria vo 

výlučnom vlastníctve obce Rakúsy 

o novovzniknutá parc. č. C 165/8 o výmere 392 m2, zastavané plochy a nádvoria 

v podielovom spoluvlastníctve Lucie Gáborovej, rod. Mirgovej, Rakúsy 208 so 

spoluvlastníckym podielom ½ a Ivety Mirgovej, rod. Mirgovej, Rakúsy 11 so 

spoluvlastníckym podielom ½.  

 

b) schvaľuje  

návrh na zrušenie a vysporiadanie podielového spoluvlastníctva na existujúcej parcele  

C 165/2 o výmere 785 m2, zastavané plochy a nádvoria, so spoluvlastníckym podielom obce 

Rakúsy o veľkosti ½ podľa priloženého geometrického plánu č. 41/2024 zo dňa 14.2.2024 

vyhotoveného a autorizačne overeného Ing. Uličnou, úradne overeného dňa 26.2.2024 pod č. G1-

108/2024 Okresným úradom Kežmarok - Ing. Kapolkovou. 

 

c) žiada 

obecný úrad vypracovať dohodu o zrušení a vysporiadaní podielového spoluvlastníctva v zmysle 

geometrického plánu č. 41/2024 zo dňa 14.2.2024.  

  

 

Hlasovanie poslancov: 

 

Za  8  MUDr.Václav,Mgr.Birošíková,Bjalončík,Polhoš,Mirga,Bíly,Pišta,Gábor 

Proti  0 

Zdržal sa 0 

Nehlasoval   0 

 

Uznesenie bolo prijaté – Uznesenie č.203 / 22- 26 

 

 

11. Návrh na schválenie prevodu nehnuteľného majetku vo vlastníctve obce 

 
Obecné zastupiteľstvo v Rakúsoch 

 

a) Rozhoduje 3/5 väčšinou všetkých poslancov  

o predaji pozemku, C KN p. č. 1054/357 zastavané plochy a nádvoria o výmere 49 m2  a C 

KN p. č. 1054/358 zastavané plochy a nádvoria o výmere 40 m2  vo vlastníctve obce Rakúsy, 

k. ú. Rakúsy z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 
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b) Konštatuje, že 

1. zámer a spôsob prevodu majetku obce bol zverejnený na úradnej tabuli obce a webovom 

sídle obce dňa 15.03.2024 
 

2. na predmetnom pozemku C KN p. č. 1054/357 a C KN p. č. 1054/358 vedenom katastrálnym 

odborom Okresného úradu Kežmarok na LV č. 1 majú žiadatelia Marián Gábor, rod. Gábor 

Rakúsy 221 a manželka Viera Gáborová, rod. Polhošová, Rakúsy 221  postavený rodinný 

dom v intraviláne k. ú. Rakúsy neoznačený súpisným číslom, ku ktorému majú v pláne 

dodatočne vysporiadať majetko-právne vzťahy, 
 

3. predmetná situácia je dôvodom hodným osobitného zreteľa v zmysle ustanovení čl. 11 ods. 

2 písm. a), i) Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom obce Rakúsy (ďalej len ,,Zásad“), 

pričom dôvody spočívajú v skutočnosti, že predmetom žiadosti je prevod nehnuteľnosti 

s malou výmerou a nízkou hodnotou a súčasne nemožno objektívne predpokladať, že by 

majetok obce mohla účelne nadobudnúť iná osoba než tá, na ktorú sa má majetok obce podľa 

schvaľovaného zámeru previesť. 

 

c) Schvaľuje 

podľa ustanovení čl. 11 Zásad, prevod nehnuteľného majetku obce Rakúsy C KN p. č. 

1054/357 zastavané plochy a nádvoria o výmere 49 m2   a C KN p. č. 1054/358 zastavané 

plochy a nádvoria o výmere 40 m2 z dôvodu  hodného osobitného zreteľa kupujúcim 

Mariánovi Gáborovi, rod. Gáborovi narodenému 17.08.1984 bytom Rakúsy 221 a manželke 

Viere Gáborovej, rod. Polhošovej narodenej 3.08.1983 bytom Rakúsy 221.  

 

d) Určuje 

kúpnu cenu pozemku 8,35 €/m2 v súlade s čl. 11 ods. 3 písm. h) Zásad, nakoľko sa jedná 

o prevod nehnuteľnosti s malou výmerou a nízkou hodnotou v súvislosti s dodatočným 

vysporiadaním vlastníckych vzťahov. Celková zamýšľaná kúpna cena predstavuje 743,15 € 

(sedemstoštyridsaťtri eur a pätnásť centov) za pozemok C KN p. č. 1054/357 zastavané 

plochy a nádvoria o výmere 49 m2  a pozemok C KN p. č. 1054/358 zastavané plochy 

a nádvoria o výmere 40 m2. 

 

e) Žiada 

obecný úrad vypracovať kúpno-predajnú zmluvu o predaji majetku.  

 

Hlasovanie poslancov: 

 

Za  8  MUDr.Václav,Mgr.Birošíková,Bjalončík,Polhoš,Mirga,Bíly,Pišta,Gábor 

Proti  0 

Zdržal sa 0 

Nehlasoval  0 

 

Uznesenie bolo prijaté – Uznesenie č.204 / 22- 26 

 

12. Návrh na zmenu členstva v miestnej akčnej skupine 

Obec Rakúsy bola  v minulom období členom miestnej akčnej skupiny Tatry-Pieniny-LAG, 

počas niekoľkých rokov však nečerpali žiadne finančné prostriedky z výziev v tejto MASke. Na 

základe pozvania inej MASky – Občianske združenie pre rozvoj regiónu SPIŠ so sídlom 

v Žakovciach uvažujeme nad členstvom v tejto miestnej akčnej skupine. 

 

V tomto bode programu sa nehlasovalo. 
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13. Rôzne 

         13.1.Informácie starostky 

Informácie o prezidentských voľbách : 

  1.Kolo 23.3.2024 2.Kolo 06.04.2024 
  

  

Okrsok 
1 

Okrsok 
2 

Okrsok 
1 

Okrsok 
2 

2. Mgr. Patrik DUBOVSKÝ 3 0     

3. Krisztián FORRÓ 0 0     

4. JUDr. Štefan HARABIN 56 2     

5. Ing. Ivan KORČOK 96 1 130 7 

6.  Ing. Marian KOTLEBA 3 0     

7. Dr. h. c. Ing. Ján KUBIŠ 6 0     

8. Mgr. Igor MATOVIČ 5 10     

9. Mgr. Milan NÁHLIK 0 0     

10. Ing. Peter PELLEGRINI 83 37 170 340 

      

      
Počet voličov zapísaných v zozname 627 1321 619 1323 

Počet platných hlasov 252 50 300 347 

      

      

 
Výsledky 2.kolo 

Okrsok 
1 

Okrsok 
2   

 Ing. Peter PELLEGRINI 56,66% 97,98%   

 Ing. Ivan KORČOK 43,33% 2,01%   
 

• Aktivačná činnosť – 44 ľudí, §10 cca 300 ľudí 

• Voľby do europarlamentu - ukončené delegovanie 

• 18.3. – vybavený OP pre Vlastu Mišalkovú 

• 28. 3. – pracovná cesta na MŠ – hľadanie spoločných riešení na výstavbu školy 

• 4.4. – neformálne stretnutie s hasičmi za účelom vízií do budúcna 

• Zakúpený uzavretý kontajner na tekutý odpad z čističky, ktorý je potrebné vyvážať 

samostatne na skládku. Tento vývoz sme začali robiť v tomto roku, pretože pred pár 

rokmi sa sprísnili kritériá na umiestňovanie takéhoto odpadu a v minulom roku sme to už 

nestihli vyriešiť, obci hrozila sankcia. Kontajner sme mali zapožičaný od zmluvného 

partnera Finekol, ktorý nám bude túto službu zabezpečovať. Kontajner sme museli dať 

špeciálne vyrobiť, stál 2 200 €. Faktúru za prenájom a vývoz tohto odpadu ešte nemáme 

k dispozícii. 

• Prebehla rozsiahla údržba ČOV v osade – čistenie upchatých šácht aj prečerpávacej 

stanice  obec stálo  1 577 €. Potrebné je ešte zakúpiť nové poklopy na kanalizačné šachty. 

• Elektrické stĺpy – odišla žiadosť na VSD s náležitosťami, ktoré od nás požadovali – 

umiestnenie domov, ktoré sa chcú napojiť. Skoro všetci noví žiadatelia nemali stavby ani 

zakreslené na katastrálnej mape. Pripravuje sa ďalšia etapa vysporiadavania pozemkov 

pod obydliami v osade. 
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• Zakúpili sme kompletné oblečenia pre všetkých 12 členov MOaPS v počte 9 ks/os. 

Plánujeme zakúpiť ešte letné oblečenie a obuv. 

• Pokračujú práce na zadnom vstupe z obecného parku  do WC nachádzajúcich sa 

v suteréne kultúrnej miestnosti. Predpokladané náklady sú 4 000 €  (schody, dlažba, 

kanalizácia, plastové vstupné dvere, strieška, vnútorné dvere). Súbežne s tým 

rekonštrukcia kanalizácie z WC a dve revízne kanalizačné šachty na potrubí, pretože 

v poslednom roku sa stále upchávalo.  

• Kadernícke služby v obci budú fungovať od 9. mája. Dovtedy miestnosť vybavíme 

umývadlom – sponzorsky. 

• Blahoželanie jubilantom nad 90 rokov – pani Helena Václavová v marci oslávila 96 

rokov. Je našou najstaršou obyvateľkou. Minulý rok bol najstarším obyvateľom pán 

Michal Václav vo veku 96 rokov, ktorý nás v októbri 2023 navždy opustil. 

• Práce s bagrom v osade: prekopávka cesty, násyp makadamu po osade, čistenie potoka, 

rigol okolo cintorína, zásyp žumpy, pokládka rúr cez cestu, odklon potoka podľa 

požiadaviek rybárov a SVP  (65 h = 3 250 €) 

• Práce s bagrom v dedine: bio skládka, vjazd do sociálneho podniku a úprava pozemku  

(10 h = 500 €). 

Pripravujeme: 

12.4. - Deň Rómov v osade 

- Stretnutie s koordinátorom Ing. Dominikom Pompom – nový projekt vysporiadavania 

   pozemkov v osade.    

15.-16.4. – plánované školenie členov MO a PS 

18. 4. – verejné prerokovanie územného plánu mesta Spišská Belá 

18. 4.     - záverečná konferencia projektu Výstavba multifunkčného zariadenia pre deti a mládež 

v obci Stráne pod Tatrami 

Cintorínsky plot  - konečne po 6 rokoch havarijného stavu začíname s rekonštrukciou 

cintorínskeho múra.  

Postup prác – ochranný plot nad Tomečkovcami, vyrezanie drevín v záhrade Tomečkovcov, 

rozobratie čiapky a použitie materiálu do základov  a na vybudovanie prístupovej cesty. 

V záujme šetrenia finančných prostriedkov to bude vykonávať sociálny podnik v spolupráci 

s obcou. 

 

13.2 Žiadosť MFK Kežmarok o dotáciu pre členov futbalového klubu - dorastencov 

 

Poslankyňa Mgr. Birošíková predniesla žiadosť o dotáciu pre MFK Kežmarok, ktorej členmi sú  

piati dorastenci z našej obce: Alex Birošík, Tomáš Soľava, Filip Valenčík, Matej Vnenčák, Pavol 

Maliňák. Dotácia vo výške 300 € na jedného člena by bola použitá na cestovné výdavky na 

futbalový  turnaj do francúzskeho mesta Bartenheim. 

 

Hlasovanie poslancov: 

 

Za  MUDr.Václav, Mgr. Birošíková, Bjalončík, Mirga 

Proti  0 

Zdržal sa Bíly, Gábor, Pišta, Polhoš 

Nehlasoval   0 

 

Uznesenie č. 205/22-24 nebolo prijaté  
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15. Interpelácie poslancov 

Poslanec Pišta: Kedy sa začnú budovať chodníky v osade? 

 Prednosta PhDr. Pitoňák: Predtým ako začneme s budovaním chodníkov je potrebné v osade 

vybudovať odvodňovací systém, nakoľko dobre vete, že uličky medzi domami odvodnené 

nie sú a na mnohých miestach stojí voda. Ak začneme bezhlavo riešiť chodníky, môže sa 

stať, že domy pod úrovňou cesty vytopíme.    

  Poslanec Pišta: Navrhujem začať s výstavbou chodníkov od hlavnej cesty, kde sa pohybuje 

najviac ľudí. 

   Poslanec Bíly: obec by mohla nabehnúť na systém nabíjania elektriny pre domácnosti v osade 

prostredníctvom čipovej karty. V obci Stráne pod Tatrami už majú rozbehnutý tento spôsob. 

 

16. Diskusia 

 

Prednosta PhDr. Pitoňák: po schválení zmien a doplnkov územného plánu v lokalite pri cintoríne 

v osade plánujeme z eurofondov určených pre MRK vybudovať inžinierske siete. Rovnako 

pracujeme na projektoch v obci – rozšírenie miestnej komunikácie nad lesíkom, kde po 

vypracovaní projektu začneme s majetko- právnym vysporiadaním. V lete má MIRRI vyhlásiť 

na realizáciu miestnych komunikácií vyhlásiť výzvu.  

nové vznikajú, siete chceme pripraviť. 

Starostka Mgr. Jurašková: V máji vychádza druhý štvrtok prikázaný sviatok, bude omša 

v kostole. Z tohto dôvodu navrhujem pôvodný plánovaný termín zasadnutia OZ  zo dňa 9.mája 

2024  zmeniť na 23.máj 2024. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Rakúsoch 

schvaľuje 

zmenu termínu májového zasadnutia  OZ zo dňa 9.5.2024 na 23.5.2024. 

Hlasovanie poslancov za predložený návrh : 

Za  MUDr.Václav, Mgr. Birošíková, Bjalončík, Mirga,Gábor, Bíly,Pišta,Polhoš 

Proti  0 

Zdržal sa 0 

Nehlasoval   0 

Uznesenie bolo prijaté - Uznesenie č. 206/22-24  
 

17. Záver 

Zápisnica z 18.zasadnutia obecného zastupiteľstva zo dňa 11.04.2024 je zverejnená na webovom 

sídle obce http://www. rakusy.sk  

Zápisnicu zapísala:      Renáta Pitoňáková  

Overovatelia zápisnice:  Pavol Bjalončík                                        

                                        Miroslav Mirga                            

                                                                                          

                                                                                                              PhDr. Jozef Pitoňák 

                                                                                                                prednosta OcÚ v. r. 

  

                                                                                                            Mgr. Monika Jurašková 

                                                                                                                   starostka obce v. r. 


